
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 48 (Alm. del), som Udvalget for 

Landdistrikter og Øer har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 6. juni 2023. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susie Jessen (DD). 

 

Spørgsmål nr. 48:  

”Vil ministeren redegøre for, hvor meget priserne er steget på færgetakster inden for 

de seneste tre år?” 

 

Svar: 

Jeg kan oplyse, at kommunerne hvert år indsender en redegørelse, der følger op på 

anvendelse af tilskudsmidler til nedsættelse af færgetakster efter udligningslovens § 

21 b, som hører under Indenrigs- og Sundhedsministeriet. 

 

Redegørelserne vurderes ikke at give et tilstrækkeligt detaljeret grundlag for en opgø-

relse af prisudviklingen for færgeruterne omfattet af § 21 b fra år til år.  

 

Jeg er dog bekendt med, at flere ruter i 2022 har indført et tillæg til billetprisen med 

henvisning til de øgede brændstofpriser i 2022. 

  

Jeg kan herudover henvise til vedlagte svar fra transportministeren på ULØ alm. del – 

spm. 6 af 14. februar 2023, som også adresserer prisudviklingen på de statslige fær-

geruter. 
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